
 

 1/2 

 
Statencommissie dd. 17 april 2024. 
DPLG maatregelpakketten 2024-2026 
 
Bijdrage Sonja Hilgenga 
 
 
Voorzitter 
De onafhankelijke analyse commissie van het NPLG concludeerde dat we niet alle gewenste 
doelen gaan halen maar dat we vooral moeten begrijpen dat de enige manier waarop we de 
doelen uiteindelijk gaan halen is: Stap voor Stap voortgaan. Daarom begint het CDA dan ook met 
de complimenten aan het college dat de eerste concrete stappen worden gezet. 
 
Er zijn mooie maatregelen te vinden in de pakketten. Het CDA denkt dan aan de KPI aanpak die 
de boer zelf aan het stuur laat zitten. Ook de transitiepakketten om geleidelijk de transitie te 
kunnen maken naar een andere vorm van bedrijfsvoering vinden wij een mooi gekozen 
instrument. Het CDA kiest nadrukkelijk voor het werken aan doelsturing in plaats van generieke 
maatregelen. Zo kunnen agrariërs keuzes maken in de bedrijfsvoering die past bij de ondernemer 
en blijft binnen de milieu-gebruiksruimte, die aan de sector geboden is.  
 
Ook het nadrukkelijk benoemen van het achterwege laten van een invulling op perceel niveau 
vinden wij een goede keus. GS geeft aan dat de provincie van onderaf met betrokken inwoners 
en agrariërs een plan wil maken. Dat sluit goed aan op de nadruk die het CDA steeds legt op 
participatie. 
 
En dan nog even over hetgeen het CDA echt mist in dit stuk. De doelen die u heeft op het gebied 
van het behoud van minimum oppervlakte van het landbouwareaal. In de maatregelpakketten 
staat hier nu niets over. GS had kunnen schrijven dat bij het werken aan goede 
overgangsgebieden tussen natuur en bos, GS kiest om die gebieden aan te wijzen als landbouw 
gebieden. U had ook kunnen schrijven dat bij Blauwgroene Dooradering, GS als uitgangspunt 
hanteert, dat die percelen in gebruik blijven als extensieve landbouwgronden. Waarom wordt dit 
niet benoemd? U vraagt aan PS om met het DPLG een integrale afweging maken over het 
landelijk gebied en dat gaat ook over het behoud van landbouwgrond als kenmerkende identiteit 
van ons cultuurlandschap.  
 
Grasland levert een grote bijdrage aan de CO2 opname. Het levert een bijdrage aan de 
biodiversiteit, houdt water beter vast dan akkerbouw, geeft minder nitraatuitspoeling bij 
langdurig gebruik. Bovendien kan grasland zorgen voor goede overgangsgebieden bij natuur en 
wateropgaven. Daarom wil het CDA afsluiten met de gedeputeerde ook een kleine attentie geven 
als een blijvende herinnering aan het belang van grasland. 
Tot zover voorzitter in eerste termijn 
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Tweede termijn:  
Reactie grasland: 
U noemt nu deze maatregelpakketten nog van beperkte omvang maar tegelijk geeft u daarmee 
wel een doorkijkje naar wat nodig is voor het realiseren van de maatregelen. Juist daar waar dit 
ruimtelijke impact heeft is er behoefte aan antwoorden over het gebruik en het behoud van de 
landbouwgronden. U hoort dit in de reacties van diverse partijen. 
 
In een eerdere fase gaf u aan na te zullen denken over het borgen van landbouwgrond (intensief 
en extensief) in ons landschap. Ook nu hoort het CDA helder dat de gedeputeerde het grote 
belang van koeien en grasland erkent. Het CDA hecht aan het behoud van de landbouw. Zij levert 
een belangrijke bijdrage aan de opgaven van Drenthe en vormt een belangrijk onderdeel van de 
culturele identiteit van het landelijk gebied. Het nadenken van GS leidde toen niet tot een 
verdere concretisering. We verwachten na de beantwoording van GS dat straks in de nog op te 
stellen landbouwvisie informatie te vinden zal zijn over uw visie op de overgangsgebieden en de 
Blauwgroene Dooradering. Het CDA wil de uitgangspunten helder hebben voor we concreet met 
gebiedsinrichting aan de slag gaan. Volgens uw planning starten we hier mee in 2025. 
 


